
5th September 
 
Anglické pozdravy 
 
při setkání: 

●​ HELLO - ahoj 
●​ HI - čau 
●​ GOOD MORNING - dobré ráno (používáme až do 12:00) 
●​ GOOD AFTERNOON - dobré odpoledne 
●​ GOOD EVENING - dobrý večer 

 
při loučení: 

●​ GOODBYE - na shledanou 
●​ BYE - ahoj (při loučení) 
●​ SEE YOU LATER - na viděnou později 
●​ SEE YOU - na viděnou  

 
 
8th September 
 
Neurčitý člen - A/AN 

Anglická slovíčka A a AN znamenají "jeden" nebo "nějaký". Používáme je, když mluvíme o 
jedné věci, která není konkrétní (např. nějaká kočka, ne ta naše Micka). 

Jaké je pravidlo? 

Všechno záleží na VÝSLOVNOSTI prvního písmenka. 

●​ A použijeme před slovem, které začíná na souhlásku. 
○​ a cat (kočka) 
○​ a book (kniha) 

●​ AN použijeme před slovem, které začíná na samohlásku (a, e, i, o, u). 
○​ an apple (jablko) 
○​ an elephant (slon) 

Pozor! Je důležité, co slyšíš, ne co vidíš napsané. Proto říkáme an hour (h se nečte) a a 
university (u se čte jako "j"). 

Kdy je hlavně použít? 

1.​ Když o něčem mluvíš poprvé: I have a pet. (Mám nějakého mazlíčka.) 
2.​ Když říkáš, jaké má někdo povolání: My dad is a doctor. (Můj táta je doktor.) 
3.​ Vždy jen pro jednu věc, kterou můžeme spočítat. (Nikdy ne "a cars" nebo "a water"). 

 

 



12th September 

 

Příkazy a zákazy 
 
tvoří se pomocí rozkazovacího způsobu 

●​ kladný příkaz se vytvoří použitím slovesa v jeho základním tvaru (infinitiv bez TO) 
○​ go away! - jdi pryč! 

●​ zápor - zákaz - vytvoříme přidáním záporné částice don’t před sloveso v základním 
tvaru 

○​ don’t play outside! - nehraj si venku! 
 

15th September 
 
0 - oh (zero) 
10 - ten 
20 - twenty 
30 - thirty 
40 - forty 
50 - fifty 
60 - sixty 
70 - seventy 
80 - eighty 
90 - ninety 
100 - a hundred 
 
16th September 
 
65 - sixty-five 
72 - seventy-two 
 
 
 



23rd September 
 

1.​ Alicia 
2.​ Andrew 
3.​ Philip 
4.​ Frances 
5.​ Jeoff 
6.​ Joanna 
7.​ Henry 
8.​ Katie 

 
 
 

Množné číslo podstatných jmen (Plurals) 
V angličtině tvoříme množné číslo nejčastěji přidáním koncovky -s. Existují ale i výjimky, na 
které si musíme dát pozor. 

 
1. Pravidelné tvoření 
A) Přidáme -S 

U většiny slov stačí na konec přidat písmenko -s. 

●​ one dog -> two dogs (dva psi) 
●​ one cat -> three cats (tři kočky) 
●​ one book -> many books (mnoho knih) 
●​ one apple -> five apples (pět jablek) 

B) Přidáme -ES 

Pokud slovo končí na -s, -ss, -sh, -ch, -x, -z, přidáváme koncovku -es, aby se nám to lépe 
vyslovovalo. 🗣️ 

●​ one bus -> two buses (dva autobusy) 
●​ one glass -> two glasses (dvě sklenice) 
●​ one brush -> three brushes (tři kartáče) 
●​ one watch -> four watches (čtvery hodinky) 



●​ one box -> five boxes (pět krabic) 

C) Změna -Y na -IES 

Když slovo končí na souhlásku + y, změníme -y na -i a přidáme -es. 

●​ one baby -> two babies (dvě miminka) 
●​ one city -> many cities (mnoho měst) 
●​ one lady -> three ladies (tři dámy) 

⚠️ Pozor! Pokud je před -y samohláska (a, e, i, o, u), přidáme jen -s. 

●​ one boy -> two boys (dva chlapci) 
●​ one toy -> many toys (mnoho hraček) 

D) Změna -F / -FE na -VES 

U některých slov, která končí na -f nebo -fe, měníme toto zakončení na -ves. 

●​ one leaf -> two leaves (dva listy) 
●​ one wolf -> three wolves (tři vlci) 
●​ one knife -> four knives (čtyři nože) 

 
2. Nepravidelné množné číslo (Irregular Plurals) 
Některá slova mají úplně jiný tvar v množném čísle. Musíme si je zapamatovat. 🧠 

●​ one man -> two men (muži) 
●​ one woman -> two women (ženy) 
●​ one child -> three children (děti) 
●​ one person -> four people (lidé) 
●​ one foot -> two feet (chodidla) 
●​ one tooth -> many teeth (zuby) 
●​ one mouse -> five mice (myši) 

A některá slova mají stejný tvar pro jednotné i množné číslo! 

●​ one fish -> two fish (ryby) 
●​ one sheep -> three sheep (ovce) 
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